
 

 

 

Број/Broj: 03/1-50-1-7-53/09 

Сарајево/Sarajevo, 15. 06. 2010.  

 

 

ЧЛАНОВИМА ЗАЈЕДНИЧКЕ КОМИСИЈЕ ЗА ОДБРАНУ И БЕЗБЈЕДНОСТ 

ПАРЛАМЕНТАРНЕ СКУПШТИНЕ БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 

 

З А П И С Н И К 

са 53. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 

Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 15. 06. 2010. године, у времену од 10.00 до 10.45 часова  

    

Сједници су присуствовали сљедећи чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, 

Шефик Џаферовић, Слободан Шараба, Иво Миро Јовић, Винко Зорић, Селим 

Бешлагић, Хазим Ранчић и Адем Хускић. 

Сједници од чланова Заједничке комисије нису присуствовали: Мирко Околић, 

Душанка Мајкић, Драго Калабић и Сулејман Тихић. 

Сједници су присуствовали и гости, представници медија, као и представници 

Секретаријата Парламентарне скупштине БиХ: 

- Бошко Шиљеговић, парламентарни војни повјереник БиХ,  

- Мухамед Смајић, Министарство одбране БиХ, 

- Младен Канлић, Министарство безбједности БиХ, 

- Трејвер Гуди и Амел Фако, Амбасада САД у БиХ, 

- Јелена Деспот, ОХР, 

- Јасна Драгичевић, Мисија ОЕБС-а у БиХ, 

- Лејла Хаџихасановић, Штаб НАТО-а у Сарајеву, 

- Фатима Милетић, ЕУПМ,  

- Недим Хогић, УСАИД ПСП, 

- Жељка Домазет, „Глас Српске“, 

- Жељко Грубешић, стручни савјетник, и Јовица Катић, стручни сарадник у 

Заједничкој комисији за одбрану и безбједност БиХ. 

 

Сједници је предсједавао Бранко Зрно, предсједавајући Заједничке комисије за 

одбрану и безбједност БиХ.  

Како није било расправе о предложеном дневном реду, закључено је да 52. сједница 

Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ има сљедећи 

 

 



 

ДНЕВНИ РЕД: 

1. Верификовање Записника са 52. сједнице Заједничке комисије; 

2. Разматрање Предлога закона о допунама Закона о служби у Оружаним снагама 

БиХ - прва комисијска фаза (предлагач: посланици Клуба СДА); 

3. Разматрање Информације о стању безбједности у БиХ у 2009. години 

(подносилац: Министарство безбједности БиХ); 

4. Разматрање Информације у вези с активностима на изради „Прегледа одбране“ 

(подносилац: Министарство одбране БиХ);  

5. Текућа питања: 

a. Позив на „Стратешки војно-политички семинар“, Сарајево, ПСБиХ,  

16 – 18. 06. 2010. године 

                  б.   Позив на „Дијалог о државним политикама у БиХ у области смањења  

                        ризика од природних несрећа и других катастрофа“, Сарајево, ПСБиХ,  

                        21. и 22. 06. 2010. године 

                  ц.   Посјета представника ПСОТЦ-а, 21. 06. 2010. године 

                  д.   Посјета Комитета за одбрану и безбједност Парламентарне скупштине 

                        НАТО-а, 23. 06. 2010. године 

                  е.   Регионални семинар RACVIAC-a: „Најбоље праксе и искуства у раду  

                        парламентарних комисија за одбрану и безбједност“ Сарајево, ПСБиХ,  

                        28 - 30. 06. 2010. године. 

 

Ад. 1. Верификовање Записника са 52. сједнице Заједничке комисије 

Чланови Комисије су без расправе, једногласно, са осам гласова „за“, усвојили 

Записник са 52. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ. 

 

Ад. 2. Разматрање Предлога закона о допунама Закона о служби у Оружаним  

            снагама БиХ - прва комисијска фаза (предлагач: посланици Клуба СДА) 

 

Бранко Зрно напоменуо је да у овој фази Комисија разматра принципе Предлога 

закона о служби у ОСБиХ, те констатовао да сједници, у име предлагача, присуствује 

Бакир Изетбеговић, предсједавајући Клуба посланика СДА. Затим је замолио  

г. Изетбеговића да изнесе уводне напомене у вези с Предлогом закона. 

Бакир Изетбеговић навео је да Предлог закона представља покушај рјешавања 

актуелног проблема с којим се ОСБиХ сусреће, узимајући при томе у обзир три 

сегмента:  

- да се његовим усвајањем не прави проблем у вези са напретком БиХ ка евро-

атлантским интеграцијама, држећи до тога да БиХ, у складу са стандардима 

НАТО-а, мора имати младу војску; 

- затим хуманитарни сегмент, који се огледа у законском рјешењу да сви 

припадници ОСБиХ којима истичу уговори о служби, а који су најмање 

двије године били учесници рата, имају право на пензионисање, те 

напосљетку 



 

- у ОСБиХ запошљавају се нови млади војници који су прошли претходну 

обуку. 

Појаснио је да би усвајање овог закона државу БиХ коштало око 1.600.000 КМ, којим 

би се теретио Буџет институција БиХ предвиђен за ову годину, а којим би се помогло 

финансирање пензионих фондова ентитета. Закључио је своју расправу чињеницом да 

би се усвајањем овог закона ријешио велики проблем с којим се БиХ сусреће у вези са 

отпустом војног персонала, те позвао чланове Комисије да подрже принципе Предлога 

закона.  

 

Бранко Зрно је констатовао да се нико више од чланова Комисије не јавља за даљу 

дискусију, те закључујући расправу, навео да је логично да Комисија у овој фази 

подржи принципе Предлога закона, те да их прослиједи Представничком дому у даљу 

процедуру. Затим је дао на изјашњавање принципе Предлога закона. 

 

Одлучивање у првој комисијској фази 

 

Чланови Заједничке комисије су једногласно, са седам гласова „за“, подржали Предлог 

закона о допунама Закона о служби у Оружаним снагама БиХ, те га прослиједили у 

даљу парламентарну процедуру. 

 

 

Ад. 3. Разматрање Информације о стању безбједности у БиХ у 2009. години 

            (подносилац: Министарство безбједности БиХ) 

 

Бранко Зрно подсјетио је да су чланови Комисије уз првобитни предлог информације 

добили и презентације од Министарства безбједности БиХ, којима се додатно 

појашњавају поједини сегменти Информације. Навео је да сједници Комисије 

присуствује и представник Министарства безбједности БиХ, који може дати одговоре 

на све евентуалне нејасноће у вези са Информацијом, те је отворио расправу. 

Шефик Џаферовић замолио је предлагача да му одговори зашто у Информацији нема 

података о почињеним кривичним дјелима против живота и тијела у БиХ у протеклој 

години, те наведе да ли је број убистава у 2009. години био већи или мањи у односу на 

претходну годину. 

Селим Бешлагић похвалио је начин на који се у Информацији о стању безбједности 

обрађује тероризам као врло важан сегмент. У Информацији се помиње и акција 

полицијских снага изведена у Маочи, као и праћење терористичких група са тзв. 

Списка 45, те је у вези с тим замолио представника Министарства безбједности БиХ да 

му да конкретније информације о томе. 

Слободан Шараба оцијенио је да ова информација представља значајан напредак у 

односу на оне које су поднесене у протеклом периоду. Навео је да постоји забринутост 

због повећања стопе криминалитета у БиХ, те закључио да је она настала усљед 

постојеће економске кризе у свијету. Замолио је представника Министарства 

безбједности да му одговори да ли је Савјет министара БиХ упутио у парламентарну 

процедуру предлоге закона наведене у дијелу Информације који се односи на мјере и 



 

радње у периоду од првих шест мјесеци 2010. године, те своју дискусију закључио 

констатацијом да се ови предлози закона морају што прије наћи пред домовима  

ПСБиХ, како би се спријечиле даље негативне тенденције повећања стопе 

криминалитета у областима борбе против организованог криминала, затим борбе 

против злоупотребе дрога, борбе против крађе моторних возила и кријумчарења људи 

и трговине људима. 

Адем Хускић навео је да је постигнут напредак БиХ на пољу борбе против трговине 

људима, што је потврдило и неколико кључних међународних организација које 

дјелују у БиХ, као и Стејт департмент, наглашавајући да јавности у БиХ треба послати 

позитивну поруку у вези с тим, јер се БиХ тиме додатно приближила либерализацији 

визног режима. 

Хазим Ранчић такође је похвалио рад надлежних институција у вези са позитивном 

оцјеном међународне заједнице у области борбе против трговине људима, те позвао 

све друге институције да, слиједећи овај примјер, предузму све потребне кораке како 

би се БиХ што прије придружила евроатлантским интеграцијама. Сагласио се са 

дискусијом Шефика Џаферовића да у Информацији треба да буде уграђен аналитички 

приказ кривичних дјела против живота и тијела. Такође је подржао предлог Слободана 

Шарабе да се предлози закона наведени у дијелу Информације који се односи на мјере 

и радње у периоду од првих шест мјесеци 2010. године што прије нађу у 

парламентарној процедури. 

Иво Миро Јовић закључио је да Информација не располаже квалитетним подацима 

везаним за ношење и посједовање ватреног оружја, наводећи да се становници БиХ 

због нерјешавања овог проблему налазе у великој опасности. Рекао је да је 

симптоматично што око 300.000 људи у БиХ има одобрење за ношење оружја, те навео 

да је споран начин на који они добијају ова одобрења. Неке процјене говоре да се код 

грађана БиХ налази око 1.000.000 цијеви различитог оружја, те је из године у годину 

све већи број ових цијеви које се одузимају од лица која их нелегално држе у свом 

посједу. Досадашње анализе показале су да је употреба ватреног оружја у око 70% 

случајева била нелегална. Стога га чуди да међу мјерама наведеним на крају 

Информације о стању безбједности није потенциран и овај проблем. 

Младен Канлић, представник Министарства безбједности БиХ, кратко је одговорио на 

питања постављена током дискусије. Одговарајући на питање Шефика Џаферовића, 

навео је да је претходних година често било неспоразума у вези с тим за шта је 

Министарство безбједности БиХ стварно надлежно, а за шта није. Стога се у 

овогодишњој информацији налазе само анализе почињених кривичних дјела за које су 

органи Министарства безбједности уистину надлежни, наводећи да кривична дјела 

против живота и тијела не спадају у ту категорију. Такође, рекао је да је у уводном 

дијелу Информације  указано на тенденцију пораста општег криминалитета, истакао да 

је број убистава у 2009. години смањен за 10% у односу на 2008. годину, те нагласио да 

су сва кривична дјела расвијетљена. Одговарајући на питање Селима Бешлагића, навео 

је да се Министарство безбједности БиХ огласило о ова два случаја, али да 

Информација не садржи пуно детаља у вези с тим. Навео је да није упознат зашто оне 

нису разматране на сједници Савјета министара, с обзиром да је још прије мјесец дана 

Министарство безбједности БиХ упутило Савјету министара информацију у вези са 

тзв. Списком 45. Напоменуо је да се у дијелу Информације који се односи на процјену 



 

стања за првих шест мјесеци у 2010. години, која представља новину у односу на 

израду досадашњих информација, може примијетити да се одређена питања већ налазе 

у фази реализације, а то се у првом дијелу односи на борбу против трговине људима, 

затим борбу против злоупотребе опојних дрога, те борбе против крађе аутомобила. 

Успјех у овим областима приписао је заједничком раду свих безбједносних агенција у 

БиХ. Одговарајући на наводе Слободана Шарабе, истакао је да су у парламентарну 

процедуру већ упућени Закон о измјенама и допунама Закона о заштити тајних 

података, као и Предлог закона о измјенама и допунама Кривичног закона, те да се 

нада да ће Савјет министара што прије прослиједити Парламентарној скупштини на 

усвајање и законе о којима је говорио Слободан Шараба. 

 

Бранко Зрно је, сумирајући дотадашњу расправу, члановима Заједничке комисије 

предложио сљедеће закључке: 

 

1) Заједничка комисија за одбрану и безбједност БиХ прима к знању Информацију 

о стању безбједности у БиХ у 2009. години у предложеном тексту и форми, те је 

упућује у даљу парламентарну процедуру; 

2) Задужује се Савјет министара БиХ да, с циљем побољшања постојећих 

законских рјешења, што прије упути у парламентарну процедуру предлоге 

закона наведене у дијелу Информације који се односи на мјере и радње у 

периоду првих шест мјесеци 2010. године, а то се прије свега односи на: 

Предлог закона о измјенама и допунама Закона о кривичном поступку, Предлог 

закона о измјенама и допунама Закона о спречавању и сузбијању злоупотребе 

опојних дрога, Предлог закона о измјенама и допунама Закона о граничној 

контроли, те Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Државној 

агенцији за истраге и заштиту.   

 

Чланови Заједничке комисије су једногласно, са седам гласова „за“, усвојили овај 

предлог закључака, чиме је окончана ова тачка дневног реда. 

 

Ад. 4. Разматрање Информације у вези с активностима на изради „Прегледа  

            одбране“ (подносилац: Министарство одбране БиХ) 

 

Бранко Зрно навео је да ова информација представља редован вид информисања 

Заједничке комисије од Министарства одбране БиХ, цијенећи да се ради о трајним 

активностима које се уредно извршавају. Он се овом приликом захвалио Министарству 

одбране на коректном извршавању задатака у вези са овим и предложио да чланови 

Заједничке комисије приме к знању Информацију. 

 

Како није више било расправе о овој тачки, чланови Заједничке комисије за одбрану и 

безбједност примили су к знању Информацију у  вези с активностима на изради 

„Прегледа одбране“. 

 

 

 



 

Ад. 5. Текућа питања 

 

a) Позив за „Стратешки војно-политички семинар“, Сарајево, ПСБиХ,  

16 – 18. 06. 2010. године 

 

Жељко Грубешић, стручни савјетник, подсјетио је чланове Комисије на одржавање 

„Стратешког војно-политичког семинара“, који ће у организацији Министарства 

одбране БиХ и Мисије ОЕБС-а у БиХ бити одржан од 16. до 18. 06. 2010. године у 

ПСБиХ.  

Комисија је одлучила да на овом семинару учествује Бранко Зрно. 

 

      б) Позив за „Дијалог о државним политикама у БиХ у области смањења  

          ризика од природних несрећа и других катастрофа“, Сарајево, ПСБиХ,  

          21. и 22. 06. 2010. године 

 

Јовица Катић, стручни сарадник у Заједничкој комисији, упознао је чланове Комисије 

да ће Министарство безбједности БиХ, у сарадњи са УНДП-јем, 21. и 22. 06. 2010. 

године, у Парламентарној скупштини БиХ одржати „Дијалог о државним политикама у 

БиХ у области смањења ризика од природних несрећа и других катастрофа“, те навео 

да је организатор упутио позив свим члановима Заједничке комисије да, у складу са 

својим слободним временом, учествују у овом дијалогу. 

Одлучено је да ће накнадно бити одлучено који ће чланови Комисије учествовати у 

Дијалогу. 

 

      ц)  Посјета представника ПСОТЦ-а, 21. 06. 2010. године 

 

Жељко Грубешић упознао је чланове Комисије да ће представници Центра за мировне 

операције у БиХ (ПСОТЦ) посјетити ПСБиХ, те да ће им том приликом бити 

презентован рад Заједничке комисије за одбрану и безбједност. Навео је да би неко од 

чланова Комисије, у складу са својим обавезама, требало да пропрати ову активност, 

ради разговора са овим представницима и одговора на сва евентуална питања која би 

била упућена члановима Комисије. 

Комисија је одлучила да Шефик Џаферовић пропрати ову активност. 

 

      д)  Посјета Комитета за одбрану и безбједност Парламентарне скупштине  

            НАТО-а, 23. 06. 2010. године 

 

Жељко Грубешић упознао је чланове Комисије да ће Комитет за одбрану и  

безбједност Парламентарне скупштине НАТО-а из Брисела боравити у посјети БиХ. 

Планирано је да се 23. 06. 2010. одржи састанак и са колегијумом Комисије за одбрану 

и безбједност. 

Комисија је одлучила да на овом састанку учествују: Бранко Зрно, Шефик Џаферовић 

и Слободан Шараба. 

 

       



 

 е) Регионални семинар RACVIAC-a: „Најбоље праксе и искуства у раду 

     парламентарних комисија за одбрану и безбједност“ Сарајево, ПСБиХ,  

    28 - 30. 06. 2010. године 

 

Жељко Грубешић напоменуо је да ће у периоду од 28. до 30. 06. 2010. године, у 

организацији RACVIAC-a, бити одржан семинар под називом „Најбоље праксе и 

искуства у раду парламентарних комисија за одбрану и безбједност“ те подсјетио да су 

сви чланови Комисије добили позив за учешће. 

Одлучено је да ће накнадно бити одређено који чланови Комисије ће присуствовати 

овом семинару. 

 

 

Сједница је завршена у 10.45 часова. 

 

 

 

Записник сачинио          Предсједавајући 

 Јовица Катић                  Заједничке комисије 

                                                                                                                  Бранко Зрно 

Достављено:      

 наслову 

 а/а 


